

REPUBLIQUE DU CAMEROUN

Paix – Travail – Patrie

REGION DU CENTRE

DEPARTEMENT DU MBAM ET INOUBOU

COMMUNE DE BOKITO

CIPM-BOKITO



REPUBLIC OF CAMEROON

Peace – Work – Fatherland

CENTER REGION

MBAM AND INOUBOU DIVISION

BOKITO COUNCIL

BOARD-TENDERS

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT

N° 02 /AONO/C/BOK/ CIPM/2025 DU 17/04/2025 PASSE EN PROCEDURE D'URGENCE

POUR LES TRAVAUX DE CONTRUCTION DE TROIS (03) FORAGES POSITIFS EQUIPES DE POMPE A MOTRICITE HUMAINE (PMH), DANS LA COMMUNE DE BOKITO, DEPARTEMENT DU MBAM ET INOUBOU, REGION DU CENTRE
FINANCEMENT : BIP MINADER - EXERCICE : 2025

1- Objet de l'Appel d'Offres:

Dans le cadre de l'exécution du Budget d'Investissement Public MINADER, le Maire le Commune de Bokito,

Maitre d'ouvrage, lance pour le compte de la Commune de Bokito un Appel d'Offre National Ouvert N°02/AONO/C/BOK/CIPM/2025 du 17/04/2025 passé en procédure d'urgence Pour la réalisation des travaux de construction de

Trois (03) forages positifs équipés de pompe à motricité humaine (PMH) dans les localités, dans la commune de Bokito, Département du Mbam et Inoubou, Région du Centre.

Maitre d'ouvrage	Maire de la commune de BOKITO
Financement	BIP MINADER
Montant	23 000 000 FCFA
Exercice	2025

2- Consistance des Travaux :

Les travaux comprennent la réalisation des prestations suivantes :

- Installation du chantier ;
- Études géophysiques et implantation ;
- Foration ;
- Équipement du forage avec le matériel et matériaux appropriés ;
- Réalisation de la superstructure ;
- Développement, et essai de pompage ;

- Prélèvement et analyse physico-chimique et bactériologique de l'eau dans un laboratoire agréé par le Ministre en charge de la Santé Publique ;
- Fourniture et pose d'une pompe manuelle ;
- Réalisation du puits perdu ;
- Formation de 02 agents de maintenance.

3- Participation et Origine :

Le présent Appel d'Offres est ouvert à toutes les Entreprises de Travaux Publics de droit camerounais, justifiant des capacités techniques, financières et juridiques, leur permettant de réaliser les prestations objet du présent Appel d'Offres.

4- Financement :

Le financement des prestations, objet du présent Appel d'Offres National Ouvert est assuré par le Budget d'Investissement Public du Ministère de l'Agriculture et du Développement Rural pour le compte de l'exercice 2025.

5- Consultation du DAO:

Le Dossier d'Appel d'Offres (DAO) peut être consulté ou retiré aux heures ouvrables au Service des marchés sis à l'Hôtel de ville de Bokito, dès publication du présent avis.

6- Acquisition du DAO: Le Dossier d'Appel d'Offres peut être obtenu au Service des Marchés sis à l'hôtel de ville de Bokito, sur présentation d'une quittance de versement à la Recette Municipale de Bokito des frais d'achat du DAO égale à soixante mille (60 000) F CFA. La quittance d'achat devra préciser :

- Le nom du soumissionnaire
- Le numéro de l'avis d'Appel d'Offres
- Le montant des frais payés.

7- Remise des offres :

Les Offres, établies en langue française ou anglaise et en sept (07) exemplaires (01 original et 06 copies marquées comme tels) devront parvenir au Secrétariat de la commission de passation des Marchés au plus tard le **16/05/2025** à **12** heures précises contre récépissé et devront porter la mention :

APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT

N° 02 /AONO/C/BOK/CIPM/2025 DU **17/04/2025** PASSE EN PROCEDURE D'URGENCE

POUR LES TRAVAUX DE CONTRUCTION DE TROIS (03) FORAGES POSITIFS EQUIPES DE

POMPE A MOTRICITE HUMAINE (PMH), DANS LA COMMUNE DE BOKITO, DEPARTEMENT DU MBAM ET INOUBOU, REGION DU CENTRE

FINANCEMENT : BUDGET D'INVESTISSEMENT PUBLIC DU MINADER - EXERCICE 2025.

(A N'OUVRIR QU'EN SEANCE DEPOUILLEMENT)

8 - Pièces Administratives et Recevabilité des Offres :

Chaque soumissionnaire devra joindre à ses pièces administratives, une caution de soumission de cent soixante mille (460.000) francs CFA par une banque de 1^{er} ordre agréée par le Ministère des Finances et valable pendant trente (30) jours au-delà de la date originale

de validité des offres ou une quittance de versement dans un compte de consignation au Trésor Public.

NB : les chèques bancaires mêmes certifiés ne sont pas acceptés.

Les pièces administratives requises devront, sous peine de rejet, être impérativement produites en originaux et en copies légalisées par les autorités compétentes et datant de moins de **trois (3) mois**.

9- Ouvertures des Plis :

Elle sera effectuée le **16/05/2025 à 13 heures** dans la salle de délibération de l'Hôtel de ville de Bokito. Les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture des plis ou se faire représenter par une personne dûment mandatée et ayant une parfaite connaissance du DAO.

10- Délai d'Exécution :

Le délai d'exécution prévu pour la réalisation des travaux est de **trois (03) mois** à compter de la date de notification de l'Ordre de Service de commencer les travaux.

11- Délai de Validité des Offres :

Les soumissionnaires restent engagés par leurs offres pendant une période de **quatre-vingt-dix (90) jours**, à compter de la date limite fixée pour la remise des offres.

12- Evaluation des Offres :

L'évaluation des offres se fera en **trois (03) étapes** :

- **1^{re} étape** : Vérification de la conformité du dossier administratif de chaque soumissionnaire.
- **2^e étape** : Evaluation technique des offres administrativement conformes.
- **3^e étape** : Vérification des offres financières des entreprises dont les offres ont été reconnues techniquement qualifiées et administrativement conformes.

Les critères d'évaluation des offres sont les suivants :

12.1) Critères Eliminatoires :

1. Dossier non conforme ou incomplet et non régularisée dans les 48 heures à l'ouverture des plis ;
2. La fausse déclaration ou pièce falsifiée ou document scanné ;
3. L'omission, dans le bordereau des prix unitaires, d'un prix quantifié ;
4. La note technique inférieure à 70% de oui.
5. L'absence ou fausse caution de soumission
6. L'absence d'un sous détail des prix
7. L'absence de la déclaration sur l'honneur de non abandon des chantiers au cours des trois (03) dernières années,
8. Modification d'une quantité dans le DQE, BPU et sous détail des prix.

12.2) Critères essentiels :

L'évaluation des offres techniques sera faite suivant le système binaire (Oui/non) et sur la base des critères essentiels ci-dessous :

La présentation de l'offre,

- Référence de l'entreprise dans les réalisations similaires (1^{ère} et dernière pages de la lettre commande enregistrée) + procès-verbal de réception correspondant aux prestations réalisées (minimum acceptable : au moins deux (02) références au cours de trois dernières années)

- Attestation de visite de site signée sur l'honneur par le soumissionnaire ;
- Rapport de visite de site accompagné des photos du site ;
- Surface financière (minimum égal à 50% du montant de l'offre TTC)
- Qualité du personnel (copies certifiées conformes du diplôme + CV signé et daté par le titulaire, attestation de disponibilité, expérience professionnelle d'encadrement)
- Planning et délais d'exécution ;
- Moyens logistiques (véhicule de liaison ou pick-up 4x4 camion, disponibilité du matériel et d'équipement essentiel)
- Cahier de clauses administratives particulières (CCAP) complète, paraphé à chaque page signé et daté à la dernière page, précédé de la mention « lue et approuvé »
- Cahier de clauses techniques particulières (CCTP) complète, paraphé à chaque page signé et daté à la dernière page, précédé de la mention « lue et approuvé »
- La présentation d'une copie certifiée d'une attestation de catégorisation délivrée par le MINMAP.
- Attestation et Rapport de visite du site

NB:

Seules les offres financières des soumissionnaires ayant obtenu une note technique au moins égale à 70 % de oui seront retenues pour la suite de la procédure d'adjudication.

Les travaux seront attribués au soumissionnaire dont l'offre techniquement qualifiée sera financièrement la moins disante.

Toute offre non présentée en **trois (03)** volumes sera purement et simplement rejetée ; il en est de même pour toute offre non conforme au Règlement Particulier du présent Appel d'Offres.

14. Attribution :

Le Maire de Bokito, attribuera le marché au soumissionnaire dont l'offre, qualifiée techniquement, aura été évaluée **la moins-disante** pour l'ensemble des trois(03) lots après vérifications de ses prix et jugée substantiellement conforme au Dossier d'Appel d'Offres.

15. Renseignements complémentaires

Les renseignements complémentaires d'ordre technique peuvent être obtenus tous les jours, aux heures ouvrables, auprès du service des marchés de la commune de Bokito.

Toute tentative de corruption avérée ou faits de mauvaises pratiques devra être signalée par écrit et messagerie téléphonique au Ministre Délégué à la Présidence de la République chargé des Marchés Publics avec copies au Président de la Commission Nationale Anti-Corruption (CONAC). Pour tout acte de corruption bien vouloir envoyer un message à la Commission Nationale Anti-corruption au numéro vert 1517



Amatogana Lachée

Ampliations :

- Président/CIPMP/Bokito
- DDMAP/MI (for publication and archiving)
- DDEE/MI (for information and archiving)
- ARMP/CSE (for publication and archiving)
- NOTICE BOARD (for information)
- CHRONO/ ARCHIVES

REGION DU CENTRE

DEPARTEMENT DU MBAM ET INOUBOU

COMMUNE DE BOKITO

CIPM-BOKITO



CENTER REGION

MBAM AND INOUBOU DIVISION

BOKITO COUNCIL

BOARD-TENDERS

OPENED NATIONAL CALL FOR TENDER

N° 02 /ONCT/C/BOK/SG/CIPM/2025, OF 17/04/2025 IPPED WITH MANUALLY OPERATED

PUMPSIN THE IN SOME PUMPING BOKITO COUNCIL, MBAM AND INOUBOUDIVISION, CENTRE REGION.

FUNDING: PIB MINADER - EXERCISE: 2025

1- Subject of the invitation for tenders:

Within the framework of the execution of 2025 Public Investment Budget of MINADER, the Mayor of Bokito council, Mbam and Inoubou Division contracting authority, launches on emergency procedure on behalf of the (MINADER) an opened national call for tender N° 02/ONIT/C/BOK/SG/CIPM/2025 For the construction of tree (03) bow holes equipped with manually operated pumping in some Bokito council, Mbam and Inoubou Division, Centre Region.

Maitre d'ouvrage	Maire de la commune de BOKITO
Financement	BIP MINADER
Montant	23 000 000 FCFA
Exercice	2025

2- Nature of works:

The work includes the realization of the following services:

- Installation of the construction site;
- geophysical studies and implantation;
- Foration;
- drilling equipment with appropriate materials and equipement;
- Realization of the superstructure;
- pumping development and testing;
- Sampling and physico-chemical and bacteriological analysis of water in a laboratory approved by the Minister responsible for public health;
- Supply and installation of a manual pump;

- Realization of the lost well; Training of 02 maintenance agents.

3- Participation and origin:

This invitation for tenders is opened to all public works companies under Cameroonian law, justifying technical, financial and legal capacities enabling them to carry out the services subject to this invitation for tenders.

4- Financing:

The financing of services, subject of this opened national call for tenders, is provided by the public investment budget of the MINADER on behalf of the financial year 2025.

5- Tender file Consultation:

The file may be consulted or withdrawn during working hours at the Secretariat of Internal Tender's Service Board in Bokito Council, upon publication of this notice.

6- Tender file acquisition:

The tender file may be obtained from the Secretariat of the Tender's Service Board of Bokito, upon presentation of a receipt of payment to the public Treasury of the CAD purchase costs equal to (60 000) sixty thousand CFA francs. The purchase receipt shall specify:

- The name of the bidder
- The number of the tender notice
- The amount of the fees paid.

7- Tender presentation

Documents constituting the offer are divided into three volumes below contained in a closed and sealed envelope including:

- The envelope A containing the administrative documents (Volume 1); □ The envelope B containing the technical offer (Volume 2); □ The C shell containing the financial offers (Volume 3).

The Tenders submitted will be placed in a plain envelope, closed and sealed bearing only the words of the Bid in question. Different parts of each bid will be numbered in the order of the tender file and separated by spacers of the same color.

8- Tender submission

Each tender drafted in English or French in **seven (7) copies**, one (01) original and six (06) copies marked as such, sealed must reach the Call for Tender's Service Board of the Bokito Council, no later than **16/05/2025** at **12 0'clock** local time and shall be labelled as follows:

RESTRICTED NATIONAL INVITATION TO TENDER

FOR THE CONSTRUCTION WORKS OF TREE (03) BOW HOLE EQUIPED WITH MANUALLY OPERATED PUMPS IN THE SOME PUMPING OF BOKITO COUNCIL, MBAM AND INOUBOUDIVISION, CENTRE

**FUNDING: MINADER PUBLIC INVESTMENT BUDGET,
FISCAL YEAR 2025. (TO BE OPENED ONLY DURING
THE TENDER REVIEW SESSION)**

9- Tenders compliance

Tenders must be accompanied, for each lot applied, a temporary guarantee (bid bond) based on the model described in the Tender, a senior bank approved by the Minister in charge of Finance. The amount of the guarantee CFA is mentioned in the table below and equal to **more 2%** of the estimated cost inclusive of all taxes. Amounting to eight hundred ninety four **hundred and sixty thousand (460.000) FCFA**.

The temporary guarantee will be released automatically within **30 days** after the expiration of the bid validity for bidders who have not been selected. In case the bidder is awarded the contract, the guarantee will be released after provisional constitution of the final guarantee.

Under penalty of rejection of the offer, the other required administrative documents (valid) must imperatively be produced in original and certified copies by the issuing authority or administrative authority, not older than three **(03) months** and valid on the date of bid opening, in accordance with the provisions of Regulations of the Bid.

They will have to be valid in accordance with the regulations.

NB: the same certified bank cheques are not accepted.

The administrative documents required must, under penalty of rejection, be imperatively produced in originals and in copies legalized by the competent authorities and dating from less than three **(3) Months**.

10-Tenders disclosure

Opening of the tenders will be done once on the **16/05/2025** at **1.00 pm** prompt by the Center Regional Tenders Board at the meeting Hall of the Council Hotel of Bokito.

Only bidders may attend the opening session or be represented by one person (even if group) of their choice with a perfect knowledge of the case. However, an additional person acting as an interpreter is accepted, if necessary.

11-Application deadline

For this bidding, the response time shall be **thirty (30) calendar days** for companies wishing to participate from the date of publication of the Invitation to Tender.

12-Time frame

The maximum execution time provided by the Client for completion of the work is **three months(03) calendar months**. This period includes periods of rainy weather and all the various constraints and runs from the date of notification of the Order of Service to begin work, **when you sign your contract**.

13-Evaluation of bids;

Bid evaluation will consist of **three (03) steps**:

- **Step 1:** Verification of conformity of the administrative record of each Bidder.
- **Step 2:** Technical Evaluation of bids administratively compliant.
- **Step 3:** offers verification of financial resources of companies whose bids were accepted are technically qualified and administratively compliant.

The criteria for evaluation of bids are as follows:

13- EVALUATION CRITERIA

A- Eliminary criteria

- Absence of submission caution
- Non attempt of 70% for all essential criteria
- Presence of falsified or scanned document in tender file

- Any omission of the price sub-detail schedule list of the different operations to be carried during the execution of the whole project.
- No-conforming or incomplete nomination file
- The absence of a sub-detail of price.
- Absence of the declaration on honor of my abandonment of the construction site during the last three (03) years,
- Modification of a quantity in the DQE, BPU and they are detailed

B- Essential criteria

Evaluation of essential qualification criteria will be binary (Yes/No) and based on the following criteria:

- 1- The presentation of the offer,
- 2- The enterprise reference in building and rehabilitation infrastructure (PV + 1er and last page of the contract) minimum three projects during the last three exercises
- 3- The site report signed by the bidder;
- 4- Insufficient financial resource (financial viability equal the fifty per cent TT of the amount of the submission delivered by an authorized bank
- 5- The number and qualification of the workers/technicians, (certificate+cv signed by the titular, attestation of disponibility, experience)
- 6- Duration of the project execution
- 7- Insufficient working material and essential equipment (pick-up 4*4, etc.....)
- 8- CCAP filled, paraphed, signed and dated and the last page, preceded by the words read and approved.
 - a. CCTP paraphed, signed and dated and the last page, preceded by the words read and

14-Contract award

The Mayor of Bokito, Contracting Authority will award the contract to the bidder whose offer qualified technically will be **the lowest** evaluated **bid after-audits** of its price and is substantially responsive to the Bidding Documents of 'Offers.

15-Further information

Further technical information may be obtained during working hours from the Call for Service of public contracts at the Bokito Council. **Any attempt to corrupt or misbehave or malpractices with evidence should be signaled or reported either by sms or writing with copy to Minister Delegate at the Presidency in charge of Public Contracts, the President of National Anti-Corruption Commission 1517**



Bokito, the 17/04/2025

THE MAYOR OF BOKITO

(Building owner)

Amatagana Lachée

copy:

- President/CIPM
- DDMAP/MI (for publication and archiving)
- DDEE/MI (for information et archiving)
- ARMP/CSE (for publication and archiving)
- NOTICE BOARD. (for information) - CHRONO/ ARCHIVES